
J e g y z ő k ö n y v

Készült:  Monorierdő Községi Önkormányzat  Egészségügyi és Környezetvédelmi  Bizottságának 
       2007. október  9-én  15:00 órai kezdettel  a  Polgármesteri  Hivatal tanácstermében 
      megtartott üléséről.

Jelen vannak:  Dr. Páczi Antal elnök, Pádár Erika, Bánné Veres Zsuzsanna, Hornyák Balázs, Bíró 
László tag.

Meghívottak:    Juhász Sándor polgármester
    Vad Mária alpolgármester
     Dr. Külüs Ilona gyermekorvos 
    

Tanácskozási joggal: Vargáné Vass Éva jegyző 

Dr.  Páczi  Antal  elnök: Köszönti  a  megjelenteket,  és  külön  köszönti  Dr.  Külüs  Ilona 
gyermekorvost. A bizottsági ülést 15.00 órakor megnyitja. Megállapítja, hogy öt bizottsági tag meg-
jelent, a bizottság határozatképes. 
A jegyzőkönyvvezetésére Kifutné Szerencsi Ildikó ügyintézőt; hitelesítésre Pádár Erika bizottsági 
tagot kéri fel. 
Javasolja, hogy a meghívóban közölt napirendet és azok sorrendjét fogadják el. 

Az  Egészségügyi  és  Környezetvédelmi  Bizottság  a  jegyzőkönyv  vezető  és  a  hitelesítő 
személyére, valamint a napirendi pontokra tett javaslatot  5  igen szavazattal elfogadta.   

1. Gyermekorvosi beszámoló
Előadó: Dr. Külüs Ilona gyermekorvos 

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Felkéri Dr. Külüs Ilona gyermekorvost, hogy a gyermekorvosi 
ellátásról tartsa meg a beszámolóját.

Dr. Külüs Ilona gyermekorvos: 1990. óta dolgozik Monorierdőn, mint gyermekorvos. Feladata a 
csecsemő és  gyermekbeteget  valamint  az  óvoda és  iskolaorvosi  teendők ellátása.  A gyermekek 
száma évről évre nő. A gyermekpopuláció 1/3-a hátrányos helyzetű, akik fokozott gondozás alatt 
állnak,  a  védőnővel  közösen  próbálják a  problémákat  megoldani.  A kisebbség száma 20 % ,  a 
rendelésen megjelentek száma 30-40 %, ami a téli időszakban 80 %-ra is emelkedik. A betegeket 
2004. óta  érkezési  sorrendben fogadja,  de igény szerint  be is  lehet  jelentkezni.  Nagy hangsúlyt 
fektet a preventív nevelési munkára. Diferenciáltan látogatják a védőnővel a veszélyeztetetteket. 
Véleménye  szerint  jó  viszony  alakult  ki  a  kisebbségi  és  hátrányos  helyzetű  családokkal.  A 
védőoltások  tekintetében  Monorierdő  élen  jár.   Fontos  tevékenység  az  óvodások  és  iskolások 
preventív  vizsgálata.  Az  óvodásokat  az  óvodában  az  iskolásokat  a  rendelőben  szűrik.  Minden 
éveben  elvégzi  a  hat  évesek  iskolaalkalmassági  vizsgálatát,  a  8.  osztályosok  pályaválasztási 
alkalmassági vizsgálatát, a 6. és 8. osztályosok kötelező oltásait. A gyerekek között egyre több az 
elhízás,  aminek következménye a  magas vérnyomás,  cukorbetegség és szívrendellenesség.  Az a 
tapasztalat, hogy a szűrések alkalmával kiszűrt gyermekeket a szülők nem viszik el a vizsgálatokra. 
Igen nagy problémát okoz a tetvesség, ami évek óta fennáll, elmondható, hogy országos probléma 
és úgy az óvodások, mint az iskolások körében megtalálható. 
Nagy probléma, hogy a gyermekorvos és a védőnő egy helyen rendel, ebben 17 év óta nem történt 
változás.  A gyermek populáció növekedése miatt  még egy védőnői  állás létrejött,  ezért  nagyon 
fontos lenne, hogy a gyermekorvos és a védőnők külön működjenek.  A gyermekek ellátásának 
további  javítása  érdekében  kéri  a  testület  támogatását,  és  a  rendelővel  kapcsolatos  problémák 
lehetőség szerinti megoldását. A rendelőt utoljára saját maga festette a BT költségére akkor, amikor
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 bevezették a gázt. A külső homlokzat a 17 év alatt egyszer sem volt lefestve.  

Dr. Páczi  Antal bizottság elnöke: Kérdezi a bizottságot, hogy a beszámolóval kapcsolatban van e 
kérdés vagy hozzászólás. 

Vad Mária alpolgármester: A csecsemő és gyermektanácsadást valamint a terhestanácsadást, mint 
arról a doktornőt a Polgármester úr is tájékoztatta, a megvásárolni kívánt konténerekben szeretnék 
ideiglenesen megoldani, a kislaborral és a gyermekfogászati szűréssel együtt. 

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Megköszöni a doktornő beszámolóját. Elmondja, hogy a rendelő 
elég  rossz  állapotban  van,  a  magas  betegforgalmat  nehezen  szolgálja  ki.  Nem  felel  meg  az 
előírásoknak, nincs kialakítva az akadálymentesítés sem. Az épületen belül tisztasági festést   és 
kívülről egy kisebb felújítást kellene végezni,  aminek a megvalósítására lehetőséget kell keresni a 
2008-as évi költségvetés terhére. 

Dr.  Páczi  Antal  szavazásra  bocsátja  azt,  hogy  az  orvosi  rendelő  belső  és  külső  részének 
felújítását  a  testület  vizsgálja  meg,  és  a  2008-as  év  költségvetésének  terhére  találjon 
lehetőséget arra, hogy a legszükségesebb javításokat el lehessen végezni. 
A bizottság 5  igen szavazattal az alábbi határozatot hozza. 

MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

20/2007.(X. 09.) EKB
       határozata

  Az orvosi rendelő felújításáról

Monorierdő Községi Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága  javasolja, hogy 
a Képviselő-testület vizsgálja meg annak lehetőségét, hogy az orvosi rendelőnél a legszükségesebb 
felújításokat  a 2008. évi költségvetés terhére elvégeztesse.

Határidő: 2008. évi költségvetés tárgyalása
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

2. Tájékoztató az egyes szociális alapfeladatok ellátásának lehetőségeiről
Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Az önkormányzatnak szociális feladatai is vannak, ami eddig 
Monor Városához tartoztak, de ez a szerződés le fog járni, ezért javaslatot kell tenni a képviselő-
testületnek,  hogy ezeket  a  feladatokat  hogyan  tudják  ellátni.  A személyes  gondoskodást  nyújtó 
szociális intézmények szakmai feladataihoz és működési feltételeihez rendelet van, hogy hogyan 
kell ennek a feladatnak a teljesítéséhez megfelelni és az intézményt  működtetni. Az elmondottak 
függvényében kéri a Jegyző Asszonyt, hogy ismertesse a napirendi pontot. 

Vargáné Vass Éva jegyző: A feladat ellátására három lehetőség van. Az egyik lehetőség, hogy az 
önkormányzat saját szervezésében, saját eszközállománnyal látja el a feladatot, a másik lehetőség, 
hogy marad a Monor Városnál a feladat, a harmadik lehetőség, hogy helyi vállalkozó lássa el a 
megfelelő  személyi  és  tárgyi  feltételek  mellett.  A  képviselő-testületi  döntésekből  eredően  a 
szerződések határozatlan idejűek, kivéve a bölcsődei ellátásokat, ami kifutó rendszerű, az átmeneti 
elhelyezésekkel együtt. Ha szerződést akar a képviselő-testület bontani, akkor azt legalább a tárgy 
év szeptember 30-ig közölni kell. Azon a szerződések esetében, amelyeket 2007. január 2-án
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megkötöttek, kezdeményezni kell a szerződések soron kívüli felülvizsgálatát. Ezzel párhuzamosan 
tárgyalásokat  lehet  folytatni  a  vállalkozóval.  Felvette  a  kapcsolatot  Bánföldi  Györgyné 
vállalkozóval  –  aki  Monorierdőn  gondozóházat  üzemeltet  -  ,  akivel  átnézték  az  ellátandó 
feladatokat,  a  jogszabályi  háttért.  A  vállalkozó   helyi  szinten  ugyan  olyan  jól  eltudná  látni  a 
feladatot,  mint  ahogy  azt  Monor  ellátta,  csak  a  működési  engedélyt  kell  módosítani,  hogy 
szolgáltatási szerződés keretében ellássa.

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke:     Monor folyamatosan építi le a nappali ellátásra szorulókat. 
Kérdezi Bánföldi Györgynét, hogy ha a nappali ellátásra szorulók létszáma 5-10 főre növekszik el 
tudja-e látni, milyen anyagi vonzata van.

Bánföldi Györgyné vállalkozó:  A tárgyi feltételek adottak, 8-10 főt eltudnak látni. 

Vargáné  Vass  Éva  jegyző:   A költség  mindig  attól  függ,  hogy a  szolgáltatást  hányan  veszik 
igénybe. Ha jó az intézmény kihasználtsága, akkor a költség csökkenthető. Ezt a vállalkozónak kell 
kiszámolni.  Javasolja egy előzetes költségkalkuláció készítését a tervezett és a jelenlegi létszám 
alapján.  Amennyiben  a  szolgáltatás  Monorierdőre  kerül,  helyi  rendeletet  kell  alkotni  az 
igénybevétel feltételeiről. 

Dr. Páczi Antal szavazásra bocsátja azt, hogy a szociális alapfeladatok ellátásának végleges 
feltételeiről a költség kalkulációt készítse el a hivatal a vállalkozóval együtt 2007. október 31-
re, és nyújtsa be a Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság soros ülésére, illetve terjessze a 
képviselő-testület  2007.  novemberi  ülésére  a  Monori  Önkormányzattal  és  a  vállalkozóval 
történő egyeztetés után. 
A bizottság 5 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza. 

           MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

21/2007.(X. 09.) EKB
       határozata

  A szociális alapfeladatok ellátásáról

Monorierdő Községi Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága  javasolja, hogy 
a szociális alapfeladatok ellátásának végleges feltételeiről a költség kalkulációt készítse el a hivatal 
a vállalkozóval együtt 2007. október 31-re, és nyújtsa be a Pénzügyi és Területfejlesztési Bizottság 
soros  ülésére,  illetve  terjessze  a  képviselő-testület  2007.  novemberi  ülésére  a  Monori 
Önkormányzattal és a vállalkozóval történő egyeztetés után. 

Határidő: 2007. október 31. 
Felelős: Vargáné Vass Éva jegyző, Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

3. Az állattartás helyi szabályairól rendelettervezet véleményezése
Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

Vargáné   Vass  Éva  jegyző: A  rendelettervezetet  megküldte  Dr.  Rudó  József  állatorvosnak 
véleményezésre. A rendelettervezetet a helyi viszonyok maximális figyelembe vételével készítették 
el. Ennek ellenére a III. fejezet 7. § (3) bekezdését kéri javítani: Nagyüzemi állattartás  kizárólag 
külterületen lehetséges. Kéri  a  bizottság tagjait,  hogy a  9.  §-t,  mely a  családi  házas  övezetben 
tartható a hatálybalépéskor már meglévő állományból  fejezetet tárgyalják meg, mert az ott szereplő 
számok csak javasoltak.
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Hornyák  Balázs  tag: Nézete  szerint  Monorierdőn  az  emberek  nem folytatnak  mezőgazdasági 
tevékenységet. A telkek nagyon kicsik, általában 5-600 m2-esek. Nem javasolja, hogy ilyen kicsi 
területen engedélyezzék a nagy állat tartását, kis állat tartására javasolja a maximálást, hogy   5 db-
nál  többet  ne  lehessen  tartani,  ugyanígy  az  egyéb  kis  állatnál  is  az  50  db-ot  és  az  egyéb 
Magyarországon nem honos állatokból a maximum 5 db-ot. 

Szalai Gábor SzKB. Elnöke: A rendelet nem tartalmazza a méhek tartását. Kéri, hogy azt csak 
külterületen legyen engedélyezve.  

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Megkérdezi, hogy a napirendi ponttal kapcsolatban van e még 
javaslat.

Dr.  Páczi  Antal  szavazásra  bocsátja  azt,  hogy  az  állattartás  helyi  szabályairól  szóló 
rendelettervezetet a módosításokkal terjessze a képviselő-testület 2007. októberi soros ülésére.
A bizottság 5 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza. 

           MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

22/2007.(X. 09.) EKB
       határozata

     Az állattartás helyi szabályairól szóló rendelettervezetről

Monorierdő Községi Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága  javasolja, hogy 
a  képviselő-testület  a  2007.  októberi  soros  ülésén  az  állattartás  helyi  szabályairól  szóló 
rendelettervezetet a következő módosításokkal fogadja el.  I. Fejezet 3. § (3) bekezdése maradjon 
ki. A III. Fejezet 7. § (3) bekezdése „csak” szó helyett a „kizárólag” szó szerepeljen. A 9. §  családi 
házas  övezetben  tartható  a  hatálybalépéskor  már  meglévő  állományból:  a.)  Egyéb  kis  állat 
legfeljebb 50 db., b.) Kis állat legfeljebb 5. db., c.)  Egyéb állatok (Magyarországon nem honos 
állatok) 5. db.  

Határidő:  Soros októberi képviselő-testületi ülés
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke, Vargáné Vass Éva jegyző

4. Kistérségi orvosi ügyelet kérdése
            Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Szó volt arról, hogy egy kistérségi központi  orvosi ügyelet 
jöjjön létre, de a kistérség két  nem egyezett bele, konkrétan Monor és Gyömrő. Az lenne az ideális, 
ha egy 24 órás ügyeleti rendszer jönne létre, eszközökkel, kocsival és szakszemélyzettel. Az ügyelet 
létrehozása tárgyalási alap Pilis-Nyáregyháza-Káva és Monorierdő között, hogy az önkormányzatok 
milyen anyagi forrással tudnak az ügyelet létrehozásába beszállni. Amennyiben a bizottságnak az a 
véleménye, hogy a 24 órás ügyeletről tárgyalások folyjanak,  akkor a Polgármester Urat  fel kell 
kérni, hogy a többi önkormányzattal folytasson tárgyalásokat, mert csak az egyeztetések után lehet 
megkeresni a szolgáltatót.  

A  bizottság  felkéri  Monorierdő  Község  Polgármesterét,  hogy  a  24  órás  orvosi  ügyelet 
kialakításának lehetőségéről  tájékozódjon  Pilis, Nyáregyháza, Káva önkormányzatainál. 
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5. Utcák – terek  rendjének ellenőrzése, őszi - téli időszakra történő felkészülés.
            Előadó: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

Hornyák Balázs tag: A testületi ülésen volt tárgyalva az utcák -terek rendjének ellenőrzése akkor, 
amikor a térfigyelő kamerák felszereléséről esett szó. Monorierdőnek két olyan kritikus területe 
van, amit külön kell figyelni a strand és a park területe. Ezen a két helyen történt a legtöbb rongálás 
pl.: fák kitörése, játékok tönkretétele.  Természetesen ezeket a kamera felvételeket csak szakember 
tekinthesse meg indokolt esetbe a megfelelő paraméterek között. 

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: A strand és a park területe nem megfelelően megvilágított. A két 
hely sarkaira lámpákat kellene elhelyezni. 
 
Dr. Páczi Antal szavazásra bocsátja azt, hogy a képviselő-testület vizsgálja meg, hogy a park 
és strand területén - a rendbontások figyelembe vételével -   a 2008. évi költségvetés terhére a 
közvilágítás megoldható e. 
A bizottság 5 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza. 

           MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

23/2007.(X. 09.) EKB
       határozata

                     Az utcák – terek rendjének ellenőrzése

Monorierdő Községi Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága  javasolja, hogy 
a képviselő-testület vizsgálja meg, hogy a park és strand területén – a rendbontások figyelembe 
vételével – 2008. évi költségvetés terhére a közvilágítás megoldható e.

Határidő:  2008. évi költségvetés tárgyalása
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

6. Fakivágással kapcsolatos jelzések megbeszélése.

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: A fakivágások nagyon elszaporodtak Monorierdőn, és a lakosság 
jelezte,  hogy  nem  a  kisebbség  vágja  a  fákat,  hanem  felhatalmazással  rendelkező  emberek. 
A helyi lakosok mindig nagyon érzékenyek voltak a fák kivágására. Javasolja, hogy a fák kivágása 
szabályozott formában történne, és nagyobb önkormányzati ellenőrzéssel. 

Dr. Práczki Péter PTB. Elnöke: A lakossági jelzésekkel foglalkozni kell. Meggyőződése, hogy a 
bejelentéseknek  nem  minden  esetben  van  alapja.  Azt  javasolja,  hogy  a  kivágásra  ítélt  fákat 
szakember vizsgálja meg, hogy a fa beteg és ki kell vágni, vagy még megmenthető. Tudomása 
szerint az a személy aki eddig megállapította, hogy a fát ki kell vágni, nem szerepel a hivatalos 
erdészlistán. 

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Szintén javasolja, hogy szakértő legyen felkérve, aki a kivágásra 
ítélt fáról fényképet is készít, és írásos véleményt ad, mert ha dokumentálva van, a támadásokat is 
ki tudja az önkormányzat védeni.    
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Dr.  Páczi  Antal  szavazásra bocsátja azt,  hogy az önkormányzat  bízzon meg egy hivatalos 
erdészlistán  nyilvántartott  szakértőt,  aki  a  fák  kivágását  szakvéleménnyel  fényképpel 
alátámasztja, és javasolja.  
A bizottság 5 – egyhangú – igen szavazattal az alábbi határozatot hozza. 

 MONORIERDŐ KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZAT KÉPVISELŐ-TESTÜLET
      EGÉSZSÉGÜGYI ÉS KÖRNYZETVÉDELMI BIZOTTSÁGÁNAK

24/2007.(X. 09.) EKB
       határozata

                     A fakivágással kapcsolatban

Monorierdő Községi Önkormányzat Egészségügyi és Környezetvédelmi Bizottsága  javasolja, hogy 
az önkormányzat bízzon meg egy hivatalos erdészlistán nyilvántartott szakértőt, aki a fák kivágását 
szakvéleménnyel fényképpel alátámasztja, és javasolja.

Határidő:  Azonnal
Felelős: Dr. Páczi Antal bizottság elnöke

                  7. Egyebek

Dr.  Páczi  Antal  bizottság  elnöke: Monorierdőn  nagyon  sok  olyan  szép  ház  van,  melyeket 
példaként  lehetne állítani az elhanyagolt  udvarú és területű ingatlan tulajdonosoknak.  Javasolja, 
hogy keressék meg a helyi újságot, hogy ezek fényképét közöljék, így talán ösztönözve lennének az 
emberek, hogy a környezetüket minél szebbé tegyék. 

Hornyák   Balázs tag:    Az előző bizottsági ülésen megtárgyalt faültetési akcióra több felajánlás is 
érkezett és segítséget is ajánlottak fel  az ültetéshez. Elintézi,  hogy 10.000.- Ft-ért  egy ásógépet 
lehessen kölcsönözni, mivel igen nagy mennyiségű fa kerül elültetésre. 

Dr. Páczi Antal bizottság elnöke: Kérdezi a bizottságot,  hogy az egyebekben kívánnak e még 
valamit megtárgyalni. Megállapítja, hogy több kérdés és felvetés nincs, a bizottság több napirendi 
pontot nem tárgyal, az ülést 17.45 órakor bezárja.

K.m.f.

Dr. Páczi  Antal Pádár Erika   
bizottság elnöke jkv. hitelesítője


